
Kadencja 2018-2023 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXV/2021 

z sesji Rady Gminy Główczyce 

z dnia 21 grudnia 2021 r. 

…………………………………………………………………………………………………………… 

Ad.1 Sprawy regulaminowe 

Ad.1.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypomniał, że sesja jest utrwalana i 

transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja jest dostępna w sieci 

Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie internetowej Gminy. 

Każdy kto uczestniczy w Sesji Rady Gminy wyraża zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych.  

Przewodniczący przypomniał również o konieczności zachowania reżimów sanitarnych. Następnie 

otworzył XXXV Sesję Rady Gminy Główczyce o godzinie 11:00. 

 

Przewodniczący Rady przywiatał radnych, Wójta Gminy P. Danutę May, Z-cę Wójta P. Rafała 

Teterkę, Sekretarz Gminy P. Joannę Lipczyńską, oraz Radcę Prawnego P. Irenę Łońską. 

Przewodniczący powitał również sołtysów, dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz wszystkich 

przybyłych na dzisiejszą sesję i oglądających transmisję. Przewodniczący stwierdził prawomocność 

obrad, gdyż na 15-ustawowy skład Rady w sesji uczestniczyło 12 radnych. Radni dodatkowo 

potwierdzili udział w sesji w systemie głosowania. 

 

Ad.1.2 Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad został zatwierdzony przez aklamację i prezentuje się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2) zatwierdzenie porządku obrad, 

3) powołanie sekretarza obrad, 

4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

3. Uchwalenie budżetu na 2022 rok. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główczyce, 

2) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Główczyce na 2022 rok, 

3) w sprawie uchwalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla radnych Rady Gminy 

Główczyce, 

4) w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla sołtysów, 

5) w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej, 

6) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, 

7) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy 

Główczyce, 

8) w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju Gminy Główczyce na lata 2022-2030, 



9) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, 

10) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok. 

5. Sprawozdanie z Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w 2021 r. 

6. Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

7. Informacje, wnioski i oświadczenia. 

8. Zamknięcie Sesji Rady Gminy. 

 

Ad.1.3 Powołanie sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Zenon Fir wybrany został jednogłośnie 12 głosami 

„za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”. 

 

Ad.1.4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag i zmian. 

 

Ad.2 Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pani Wójt przedstawiła informacje ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Okres ten 

obejmował: 

 

od 26 listopada 2021 r. do 6 grudnia 2021 r. Pani Wójt: 

 

- spotkała się z kuratorem sądowym oraz P. Sołtys Sołectwa Siodłonie w sprawie realizacji 

zarządzonych godzin i ich realizacji na terenie sołectwa, 

- uczestniczyła w powiatowym zjeździe sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczych Straży Pożarnych, 

- uczestniczyła w drugiej edycji turnieju piłki nożnej Żelki CUP, 

- wraz z pracownikiem merytorycznym uczestniczyła w wyjeździe do Pruszcza Gdańskiego, celem 

tego wyjazdu były wnioski o sprzęt komputerowy dla dzieci rodzin popegeerowskich oraz grunty w 

Izbicy, które Gmina przyjęła do zagospodarowania 10 lat temu, 

- uczestniczyła w naradzie z podmiotami zajmującymi się zimowym utrzymaniem dróg na terenie 

Gminy Główczyce, na którym omówiony został plan zimowego utrzymania dróg gminnych na terenie 

Gminy Główczyce, 

- udzieliła wywiadu dla Radia Gdańsk, 

- uczestniczyła w spotkaniu z Panem Prezesem ZETO z Koszalina w sprawie dalszej 

współpracy w zakresie informatyzacji Gminy, 

- podjęła interwencję w miejscowości Choćmirowo, w związku z nieprzejezdną drogą, 

- uczestniczyła w otwarciu ofert przetargu na przebudowę dróg na osiedlu Na Wzgórzu 

(wpłynęło 7 ofert), 

- uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

  

od 6 grudnia do 21 grudnia Pani Wójt: 

 

- uczestniczyła w 4 jubileuszach z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego, 

- odbyła kilka spotkań z mieszkańcami Gminy, 



- uczestniczyła w podpisaniu aktu notarialnego na sprzedaż lokalu mieszkalnego w 

miejscowości Gorzyno, 

- odbyła kilka narad z Kierownikami jednostek i podległymi pracownikami (dotyczyły one 

inwestycji, projektu Cyfrowa Gmina, realizacji Funduszu Sołeckiego oraz Wigilii gminnych), 

- uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw społecznych i Bezpieczeństwa 

publicznego; Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz w posiedzeniu 

Komisji Wspólnej Rady Gminy, 

- ponownie spotkała się z Dyrektorem KOWR-u w Pruszczu Gdańskim, w celu ponownego 

podjęcia tematów terenów w Izbicy, 

- wraz z Panem Starostą uczestniczyła w przekazaniu placu budowy pod przebudowę drogi w 

miejscowości Gorzyno, 

- uczestniczyła w objeździe dróg gminnych, co do których mieszkańcy zgłaszali problemy z 

ich stanem i przejezdnością, 

- uczestniczyła w 6 spotkaniach wigilijnych  

- spotkała się z wykonawcą remontu ul. Podgórnej oraz chodników w Stowięcinie  w 

kierunku szkoły, 

- uczestniczyła w posiedzeniu wyjazdowym Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego z udziałem przedstawicieli stowarzyszenia hodowców gołębi, 

- spotkała się z Panem Dyrektorem firmy Farm Frites Poland, 

 

Ad.3 Uchwalenie budżetu na 2022 rok. 

 

P. Przewodniczący poprosił P. Wójt o przedstawienie założeń do budżetu Gminy na rok 2022. 

Następnie nadmienił, że wszystkie materiały prezentowane na dzisiejszej Sesji były 

szczegółowo omawiane na wcześniejszych posiedzeniach Komisji. 

 

P. Wójt przedstawiła założenia do budżetu na 2022 rok. Następnie P. Wójt dodała, że budżet 

na rok 2022 będzie budżetem mocno pro inwestycyjnym tak samo jak rok 2021. 

 

Dochody budżetu zaplanowano w wysokości 53 573 475,84 zł; natomiast wydatki w 

wysokości 69 657 675,90 zł. Deficyt w wysokości 16 084 200,06 zł pokryty zostanie 

kredytem długoterminowym w wysokości 9 610 388,96 zł oraz pożyczkami w kwocie 

2 473 811,10 zł i wolnymi środkami w kwocie 4 000 000,00 zł. Są to środki, które znajdują 

się na koncie Gminy i wiążą się one z środkami  w Ramach Funduszu inwestycji lokalnych. 

Jest to 900 000,00 zł na przebudowę dróg na osiedlu Na Wzgórzu oraz 3 100 000,00 zł na 

budowę oczyszczalni i sieci kanalizacyjnej w Zgojewie i Żoruchowie.   

 

Ad.4 Podjęcie uchwał: 

 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, iż wszystkie projekty uchwał analizowane były na 

posiedzeniu Komisji Wspólnej. Następnie otworzył podpunkt 1 i głosu udzielił P. Wójt, która 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Główczyce. 

 

 



4.1 Przewodniczący P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Główczyce, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 

„wstrzymujących się”. – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/292/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.2 P. Przewodniczący udzielił głosu P. Wójt w celu przedstawienia projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Główczyce na 2022 rok. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę. W wyniku głosowania uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Główczyce na 2022 rok Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” 

Przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”. – protokół głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/293/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.3 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznania diet dla radnych 

Rady Gminy Główczyce, Rada Gminy przyjęła 9 głosami „za” przy 1 „przeciwnym” i 2 

„wstrzymujące się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/294/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.4  Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla 

sołtysów również przedstawiła P. Wójt. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla 

sołtysów, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 

„wstrzymujących się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/295/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.5 P. Przewodniczący udzielił głosu Zastępcy Wójta w celu przedstawienia projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku  

głosowania uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczej straży pożarnej, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy  

0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/296/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



4.6 P. Przewodniczący udzielił głosu P. Wójt w celu przedstawienia projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy powiatowi Słupskiemu. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku 

głosowania, uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu, Rada 

Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” – 

protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/297/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.7 P. Przewodniczący ponownie udzielił głosu P. Wójt w celu przedstawienia projektu uchwały w 

sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy 

Główczyce. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku 

głosowania uchwałę sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie Gminy Główczyce, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 

„przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/298/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4.8 P. Przewodniczący ponownie głosu P. Sekretarz w celu przedstawienia projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju Gminy Główczyce na lata 2022-2030. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju Gminy Główczyce na 

lata 2022-2030, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 

„wstrzymujących się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/299/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4.9 P. Przewodniczący ponownie udzielił głosu P. Wójt w celu przedstawienia projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat , jak również 

trybu ich pobierania, Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” przy 0 

„przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” – protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/300/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



4.10 P. Przewodniczący udzielił głosu P. Wójt w celu przedstawienia projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przeprowadził głosowanie imienne. W 

wyniku głosowania uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok, Rada 

Gminy przyjęła jednogłośnie 11 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się” 

– protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została opatrzona Nr XXXV/301/21 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w 2021 r. 

P. Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej P. Mariannę Kwiatkowską o 

przedstawienie przygotowanej informacji. – informacja z przeprowadzonych kontroli stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.6 Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

Radny P. Mariusz Dyś złożył interpelację odnośnie naprawy drogi gminnej na odcinku  

Podole Wielkie-Będzimierz. Następnie radny zapytał co się dzieje z programem dotyczącym 

folii rolniczych, ponieważ Gmina miała skorzystać z dotacji. Dodatkowo w imieniu sołtysa z 

Dargolezy radny P. Mariusz Dyś wniósł o wycinkę drzewa w miejscowości Przebędowo, 

ponieważ jest ono pochylone w kierunku jezdni. 

Radna P. Marianna Kwiatkowska zapytała, czy jest już projekt na nowy przystanek w 

Główczycach i czy przy rozbiórce przystanku jest przewidziana naprawa chodnika. Następnie 

Radna zapytała, czy orynnowanie przy budynku na ul. Dworcowej będzie naprawione. 

Radna P. Jagoda Sidor ponowiła zapytanie w sprawie rozważenia zamontowania paczkomatu 

z możliwością e-urzędu w Pobłociu. 

Radny P. Michał Matkowski zapytał, czy jesteśmy projektowo przygotowani na drugi etap 

,,Polskiego Ładu”. 

Pani Wójt odnosząc się do każdego z osobna udzieliła odpowiedzi na powyższe 

interpelacje i zapytania. 

Ad. 7 Informacje, wnioski i oświadczenia. 

Sołtys Cecenowa P. Jacek Wiciński w imieniu wszystkich sołtysów podziękował Pani Wójt 

oraz Radzie Gminy za przyznanie podwyżek.  

Następnie w imieniu mieszkańców powiedział, że chciałby się dowiedzieć dlaczego firma 

zajmująca się kanalizacją na jednych posesjach świetnie wykonuje swoją prace, a na innych 

posesjach już zdecydowanie gorzej. 

Radna P. Jagoda Sidor w imieniu sołtysa Pobłocia poprosiła o zwrócenie uwagi na 

odśnieżanie drogi powiatowej, ponieważ nie odbyło się to tak jak należy przez co  

P. Sołtys odbiera bardzo dużo skarg od mieszkańców. 

 

P. Przewodniczący poinformował, że w dniu 7 grudnia 2021 r. wpłynął wniosek mieszkańców 

wsi Pękalin dotyczący podjęcia działań zmierzających do bezzwłocznego remontu drogi 

gminnej na odcinku Wolinia - Pękalin. 



Następnie dodał, że bezpośrednio po Sesji odbędzie się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Jeżeli ktoś z państwa radnych poza członkami Komisji jest zainteresowany to również będzie  

mógł uczestniczyć. 

 

Radna P. Marianna Kwiatkowska powiedziała, że rok już się kończy a przystanek w 

Główczycach nadal nie jest rozebrany. 

 

P. Wójt odpowiedziała, że nie ma w tej chwili pozwolenia ze Starostwa na rozbiórkę, a bez 

takiego pozwolenia nie można podjąć żadnych działań. 

   

Pani Wójt odnosząc się do każdego z osobna udzieliła odpowiedzi na powyższe 

interpelacje i zapytania. 

 

 

Ad.8 Zamknięcie sesji Rady Gminy. 

 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów wynikających z porządku obrad P. Przewodniczący 

wraz z P. Wójt złożyli radnym, sołtysom oraz wszystkim mieszkańcom Gminy Główczyce 

życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia, a także życzenia noworoczne. 

P. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany. Podziękował wszystkim 

za udział i zamknął obrady XXXV sesji Rady Gminy Główczyce o godzinie 13:00. 

 

 Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

                                                                                  

                                                                                                      

 

                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

                        Arkadiusz Kwiatkowski   

  Protokołowała: 

  Nikola Piętnik 

 


